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Van het bestuur
Bijzondere aanloop naar de verkiezingen

Het zijn vreemde tijden. Er zijn 
landelijke verkiezingen op komst 
maar actief de boer op in de 
campagne is er voorlopig niet bij. 
Jammer, jammer, we – bestuur en 
fractie -  missen het contact met 
onze leden, onze kiezers en onze 
inwoners. Het onder controle krijgen 
van het coronavirus is belangrijk, 
daar moet alles voor wijken. Neemt 
niet weg dat we veel begrip hebben 
voor de horeca en de cultuur in de 
breedste zin die zo sterk worden 
getroffen in hun bedrijfsvoering. Wij 
leven met hen mee.

In december, op dinsdagavond 
de 8e, hebben wij een Algemene 
Ledenvergadering gepland. We 
hebben een vergaderlocatie 
gereserveerd waar – uitgaande van 

alle corona normen – 30 mensen in 
passen. Of het werkelijk gaat lukken 
elkaar daar te treffen ……..dat zal de 
tijd leren. Lukt het niet dan zullen we 
een online vergadering houden op 
die datum.

Wat staat er dan op de agenda. We 
gaan een eerste stap zetten richting 
de gemeenteraadsverkiezingen 
in maart 2022. Dat lijkt ver weg 
maar er moeten nu al cruciale 
besluiten worden genomen 
over verkiezingsprogram-, 
kandidaatstellings- en 
campagnecommissie. Officieel moet 
er ook door de ledenvergadering 
een besluit worden genomen over 
deelname aan de verkiezingen en 
over mogelijke samenwerking met 
andere partijen. Het bestuur heeft 

een draaiboek gemaakt wat we dan 
graag aan jullie voorleggen. 

Verder staan de gebruikelijke 
jaarstukken op het programma, 
t.w. de begroting 2021 en het 
bijbehorende jaarplan. De fractie 
geeft graag een toelichting op 
de raadszaken van de afgelopen 
periode.

Jullie horen nog van ons. Noteer 
in ieder geval de datum: dinsdag 8 
december 2020, 19.30 uur.

Samen sterk dat blijft het motto.  l

Aty Harwijne, secretaris
06-15074808

Nellie de Bont, penningmeester
06-15384890

Financieel herstel ten koste van wat?
Door Jeroen Louws

De fractie is de afgelopen periode 
zeer kritisch in de richting van 
het college geweest. Waar het 
de afgelopen periode met grote 
regelmaat alternatieven heeft 
aangedragen ter verbetering 
van plannen - bijvoorbeeld in de 
vorm van een Zorgmanifest – is 
de conclusie inmiddels dat een 
meedenkende houding niet of 
nauwelijks werkt. Het Actieplan 
Sociaal Domein met onnodig 
forse bezuinigingen is er door 
een kleine meerderheid van de 
coalitiepartijen doorgedrukt en ook 
op het Financieel Herstelplan dat de 
provincie van ons had geëist, was 
weinig echte inbreng mogelijk.

Middelburg heeft net als bijna alle 
Nederlandse gemeenten forse 
tekorten in het Sociaal Domein. 
De PvdA heeft het Middelburgse 
college om die reden gevraagd niet 
te rigoureuze bezuinigingen in de 
zorg door te voeren, omdat de kans 
groot lijkt dat er vanuit het rijk extra 
geld gaat komen. Niet voor niets zijn 
er inmiddels actiecomités opgericht 

als ‘Gemeenteraden in verzet’ en 
verkeert de VNG op voet van oorlog 
met het kabinet.

Zekerheid
De keuze in Middelburg is echter 
om nu te kiezen voor financieel 
herstel en daardoor wordt er 
(te) fors bezuinigd in de zorg, 
dreigen er kortingen op subsidies 

en wordt er tegelijkertijd ook 
een forse belastingverhoging 
in de onroerende zaak en 
afvalstoffenheffing doorgevoerd. 
Tegelijkertijd vullen we nu juist de 
reserves en werken we aan het 
zogenoemde ‘weerstandsratio’.

De PvdA zou in deze moeilijke 
coronatijd kiezen voor de financiële 
zekerheden van onze inwoners 
en het overeind houden van 
publieke voorzieningen. Daarvoor 
zouden we het voorbeeld kunnen 
nemen aan gemeenten als 
Zoetermeer en Opsterland. Die 
kiezen er voor niet slaafs achter 
hun provincie aan te lopen bij het 
sluitend maken van de begroting. 
Zo lang dat in Middelburg wel 
gebeurt zal de PvdA even niet 
instemmen. Gelukkig boeken 
we met moties en schriftelijke 
vragen over onderwerpen als 
theater ‘de Wegwijzer’, behoud 
van monumenten, jeugdzorg en 
dagbesteding wel regelmatig onze 
kleine succesjes.  l



De rol van het recht
Barbara Oomen, onze Zeeuwse troef 
voor de kandidatenlijst, wil heel 
graag de Tweede kamer in. En heeft 
een belangrijke missie, namelijk 
het meer inschakelen van het 
recht om het leven van iedereen in 
Nederland te verbeteren. Dat klinkt 
nogal stoffig voor een sprankelende 
energieke vrouw als Barbara maar 
ze kan het haarfijn uitleggen. 
“Onze kinderen hebben allerlei 
rechten, geregeld in verdragen. 
Denk bijvoorbeeld aan het recht op 
onderwijs, ik wil dat ieder voorstel 
en zeker ook de uitvoering altijd 
getoetst wordt aan die verdragen, 
zodat kinderen niet thuis komen te 
zitten, er meer geld naar onderwijs 
gaat”. Ze vertelt over de juridische 
gereedschapskist die nu te weinig 
wordt gebruikt in de Tweede Kamer. 
Met haar brede achtergrond, ze is 
jurist en heeft zich altijd verbonden 
aan grondrechten van mensen maar 
is ook actief geweest in het sociaal 

domein, onderwijs, kan ze echt 
een bijdrage leveren aan de PvdA-
fractie. Want ze maakt zich ook druk 
over de klimaatcrisis en de huidige 
vluchtelingenproblematiek. Er zijn 
niet veel onderwerpen waar ze het 
lastig mee zou krijgen. 

“Zeeland komt er vaak bekaaid af’, 
constateert ze, “er gaat veel geld 
naar de Randstad en de grotere ste-
den. Niet voor niks dat we nu zo’n 
probleem hebben met bijvoorbeeld 
Jeugdhulp en WMO-gelden. Ook 
daar voor geldt dat Nederland ver-
dragen heeft getekend waarin het 
recht op hulp is verankerd, ook als je 
in de periferie van ons land woont”. 
Nederland is een rechtsstaat en we 
hebben grondrechten, onafhankelijk 
van waar we in het land wonen. Een 
jurist erbij zou welkom zijn, heeft Lo-
dewijk Asscher haar al laten weten, 
vertelt ze. Zelf vind ze het aantrekke-
lijk om diep in dossiers te duiken, te 

debatteren en met zoveel verschil-
lende mensen in contact te komen. 
Als volksvertegenwoordiger direct 
aan de knoppen zitten, het kabinet 
controleren, haar netwerk inzetten 
en er echt zijn voor alle Zeeuwen 
– en de rest van Nederland. Dat is 
haar ambitie.  l

Nieuwe Veren
Door Eric Lameijn 

€ 9,58 of € 10,60. Per uur. Het 
verschil lijkt op het eerste gezicht niet 
enorm – maar wanneer we rekenen 
met een werkweek van 40 uur is het 
verschil aanzienlijk. In november 
2019 heeft de PvdA een initiatiefwet 
tot het gelijktrekken van het 
minimumuurloon ingediend. In mei 
van dit jaar, aan het begin van een 
crisis die nu steeds meer vorm begint 
te krijgen, is de initiatiefwet wederom 
ingediend. De toekomst van deze 
wet is nog onbekend – net als de 
politieke toekomst van de PvdA 
overigens. Maar het is wel duidelijk 
dat de partij bezig is met het 
verzamelen van nieuwe, ideologische 
veren. Hoog tijd.

We worden moe van corona. Het 
nieuws, de regels, het ongemak, het 
verdriet: het is veel om te verwerken. 
De politiek moet ingrijpen op het 
hier en nu – maar tegelijkertijd ook 
kijken naar de toekomst. Naar de 
periode na corona die ooit gaat 
aanbreken. Een vaak gehoorde kritiek 
in de richting van de PvdA is dat er 
weinig ideologische ideeën te vinden 

zijn. Dat moet snel veranderen – en 
de genoemde initiatiefwet is een 
goed begin.

“Zeker zijn”, dat is onze slogan. 
Prima, maar laten we niet alleen in 
de box, maar ook buiten de box 
denken: hoe gaan we, op basis 
van onze welbekende waarden en 
normen, mensen helpen om de 
meest actuele problemen en hobbels 
te boven te komen? Meer zekerheid 
is daarop natuurlijk prima antwoord, 
maar dat vraagt verdere uitwerking. 
Gelukkig timmert de fractie in de 

Tweede Kamer wat dat betreft ook 
steeds beter aan de weg. 

Laten we ze helpen bij het timmeren 
– want hoe meer hamers, hoe meer 
weg. Meer zekerheid is een beter 
minimumloon, maar ook minder 
(neo-)liberalisme, marktwerking, 
schijnzekerheid, paniekvoetbal 
en politiek voor de bühne. Meer 
zekerheid is ook een beter loon, 
minder flexibilisering, meer oprechte 
en tastbare waardering voor mensen 
die dat nu meer dan ooit nodig 
hebben. Bovendien is het respect, 
empathie, het gezamenlijk inperken 
van onze vrijheid in tijden van crisis 
en het genieten van diezelfde vrijheid 
op het moment dat het weer kan. 

De PvdA moet daarin voorop 
staan – met rode veren en al. Maar 
bovenal moeten er keuzes gemaakt 
worden. Keuzes die misschien niet 
altijd makkelijk, maar wel op de 
juiste waarden en normen gebaseerd 
zijn. Omdenken is nodig, en de 
partij moet al haar flexibiliteit gaan 
tonen. Maar nu eerst een vast 
minimumuurloon.  l



Contactgegevens
Contact bestuur: Aty Harwijne  
(06-15074808 – aty.harwijne@zeelandnet.nl) 
Contact fractie: pvdamiddelburg@gmail.com 
Ombudsteam Walcheren: 0658932232 - 

pvdaombudsteamwalcheren@gmail.com 
Website: www.middelburg.pvda.nl
Facebook:  
www.facebook.com/PvdAMiddelburg

Colofon
Redactie: Jeroen Louws, Saskia Szarafinski en 
Eric Lameijn.
De Rode Jet verschijnt 3 keer per jaar. 

Heb je vragen of tips voor onderwerpen, 
stuur een mail naar elameijn@live.nl.

Hoe gaat het met… Hennie van Meerkerk
In deze rubriek ondervragen we 
regelmatig nieuwe leden voor een 
korte kennismaking. De komende 
Rode Jet’s gaan we dat afwisselen 
met leden met een lang partijlidmaat-
schap. Wat deden ze in de partij, hoe 
volgen ze de lokale politiek nog én… 
waarom zijn ze nog steeds lid? We 
starten met Hennie van Meerkerk, 
jarenlang afdelingsbestuurslid en in 
een roerige periode rondom de mil-
lenniumwisseling partijvoorzitter.

“Ik ben opgegroeid in Alblasserdam, 
in een zwaar christelijke omgeving en 
zat ook op een christelijke school recht 
tegenover ons huis. Hoewel mijn vader 
geen PvdA-lid was, hingen er bij ons in 
verkiezingstijd wel altijd PvdA-posters 
op. Op school werd ik daar vaak op 
aangekeken. In een milieu waarin van 
vrouwen niet werd verwacht dat ze 
gingen studeren, hoewel ik graag naar 
de universiteit was gegaan, hield het 
voor mij thuis na de hbs op.”

Je belandde daardoor al jong in 
Middelburg.
“De liefde bracht me, toen ik 
op mijn negentiende trouwde, 
naar Middelburg. Daar bleef, 
na mijn eerste baantjes zoals bij 
de Provinciale VVV, die ambitie 
knagen en ben ik gestart op de 
pedagogische academie. Toen ik 
op de pedagogische academie zat 
werd mijn eerste zoon geboren. Na 
onderwijzeres op de basisschool en 
docent op de moedermavo te zijn 

geweest, belandde ik al snel in een 
managementfunctie als conrector.”

Je werd ook al snel politiek actief?
“Ik vond en vind dat een vrouw haar 
eigen boontjes moet kunnen doppen 
en zat zo al snel bij de ‘rooie vrouwen.’ 
PvdA-lid was ik toen al een tijdje na 
ooit een eenmalig stembusuitstapje 
op mijn achttiende naar de PSP. Begin 
jaren negentig heb ik me zelfs eens 
kandidaat gesteld voor de Provinciale 
Staten maar daar zaten ze toen niet op 
me te wachten.”

Geen politieke carrière maar wel een 
bestuurlijke…
“In dezelfde periode werd ik wel 
afdelingsbestuurslid, eerst als 
penningmeester in een DB met 
voorzitter Nico Oskam en secretaris 
Ron Bielok. Eind jaren negentig 
werd ik voorzitter. Het werd een 
heftige tijd. Als grootste partij in een 
college met twee wethouders, Peter 
Brakman en Thieu Strouss, ontstond 
er onenigheid in de fractie over het 
“schouwburgdossier” en de ‘affaire 
Spahr van der Hoek’. Splitsing van de 
partij, zoals al eerder was gebeurd, 
heeft het bestuur toen kunnen 
voorkomen. Pijnlijke consequentie 
was wel dat er twee wethouders 
sneuvelden en raadsleden Piet Kraan 
en Hayati Akdag de fractie verlieten. 
Vooral dat menselijke aspect van 
wethouders met een gezin thuis, 
waar het werk wegviel, deed me 
veel.”

Voor jou uiteindelijk reden om ook 
te stoppen?
“Nee, niet direct. Ik kwam toen wel tot 
de conclusie dat het in combinatie met 
een drukke baan heel veel tijd kostte. 
Die nachtenlange vergaderingen en 
daarna weer om 7 uur aan het ontbijt, 
hebben me een paar jaar later wel 
doen besluiten het stokje over te 
dragen.”

Ondanks alles – ook landelijk – de 
afgelopen jaren toch lid gebleven?
“Iedereen twijfelt wel eens, maar 
uiteindelijk voel ik me bij de PvdA toch 
het best op mijn plek. Lokaal volg ik 
het, nu ik gestopt ben met werken, 
wat minder. Waar ik als voorzitter van 
het college van bestuur van het ROC 
voorheen nog regelmatig contact 
had met onderwijs- wethouder Saskia 
Szarafinski, is er nu meer afstand. Ik 
lees de Rode Jet en maak me af en 
toe eens druk over zaken. Pas over 
het airbnb-beleid van Middelburg, 
maar dat kan ook over het dreigende 
massatoerisme in Zeeland gaan.”  l

Behoud van cultuur
Net als de horeca en het toerisme, wordt de culturele 
sector keihard getroffen door de corona-crisis. 
Landelijk nam de PvdA het voortouw om met een goed 
noodpakket voor kunst en cultuur te komen. Door de 
gemeentelijke financiële problemen en vaak de noodzaak 
tot 50% cofinanciering zat ook de Middelburgse 
culturele sector in de problemen. Met inzet van onze 
cultuurgedeputeerde Anita Pijpelink en politiek aandacht 
vanuit onze fractie in Middelburg is het gelukt de 
problemen op de kaart te krijgen. Broodnodig daarom 
aandacht de afgelopen tijd voor theater De Wegwijzer 
en cultuurmonument De Oostkerk. Maar ook onze 
evenementen zoals de City of Dance (foto’s Martin Priem) 
mogen straks niet de dupe worden van bezuinigingen op 
de subsidies. Voor het behoud van kunst en cultuur is het 
in deze tijden waard om te vechten. 


